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ASSEMBLEA GENERAL DE SOCIS – ONG MAKARY BLANGOUA 
16 D’ABRIL DE 2021, 18:30h 

 
 

TROBADA TELEMÀTICA (context pandèmia COVID-19) VIA:  
https://meet.jit.si/ongmakaryblangoua 

 

ASSISTENTS:  Carlos Val Mas, Miquel Àngel Pérez, Norma Violeta Alva Bocanegra, Eladio 
Goméz del Pulgar, Carles Catassús, Siscu Pauses, Pep Riera, Marta Godall, Mercè Godall, 
Carme Campdelacreu, Jesús Carlos Gómez Martínez, Jordi Burset, Carles Anson, Victoria 
Herrero, Oriol Giné, Eva Capdevila, Mercè Palomera, Antonio Felices, Helena Gironès 

 

1/  Presentació: el president de l’ONG,  Miquel Àngel Pérez, ens dona la benvinguda a tots i 
agraeix l’assistència dels socis. Explica que tenim novetats importants que explicarem a 
continuació i que estem molt satisfets del bon funcionament de les escoles malgrat les 
adversitats.  

 

2/  Situació actual a Makary i Blangoua: també en Miquel Àngel Pérez ens fa un resum de la 
situació actual de les missions i la regió.  

Aquest curs, que va començar el 5 d’octubre, segueix marcat per la inestabilitat social i 
econòmica que causa l’activitat de Boko Haram, que segueix fent actes terroristes per la zona, 
però també per la pandèmia COVID, que malgrat no ha tingut gran impacte sanitari a la zona, 
sí ho han notat a nivell de tancament de fronteres. Tot això comporta que la situació econòmica 
de les famílies dels alumnes sigui delicada i que puguin pagar una part menor del cost de 
l’escolarització, pel que encara depenen més de la nostra aportació per a poder pagar els sous 
dels mestres. Malgrat tot, les escoles segueixen plenes i amb alt rendiment, cosa que ens 
satisfà moltíssim.  

També s’han reparat aules de l’escola de Blangoua i de Blaram, i hem col·laborat en el 
manteniment de les missions de Blangoua i Makary. 
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Segons l’adscripció religiosa dels alumnes, ens podem fer una idea de la seva procedència. 
Veiem doncs que la gran majoria són musulmans, i això vol dir que la gran majoria són 
alumnes de la pròpia regió de les missions. 

 

Els alumnes tenen un alt percentatge d’aprovats a l’examen final (CEP), i un percentatge alt 
passen a secundària. 
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Pel que fa a la situació de seguretat de la zona, els atacs terroristes de Boko Haram han estat 
cada cop més freqüents als afores de Blangoua, en particular a Blaram i els voltants de Kofia. 
També a Darack tot i la força de les defenses militars.  

A Blangoua, hi ha moltes persones desplaçades que han vingut precisament del llac Txad, on 
hi ha més presència i atacs de Boko Haram. 

Escola de Blaram: de totes, és l’escola més “sensible”. Durant les inundacions és difícil arribar 
a l’escola, i a causa de la inseguretat de la zona per Boko Haram, l’economia se’n ressent i hi 
ha famílies que han hagut de marxar, i de les que s’han quedat, els pares no poden pagar tot el 
que caldria a l’escola. També s’ha hagut d’aturar l’activitat a vegades a causa de la inseguretat. 
Tenen falta de taules-banc i manca d’aigua potable.  

Escola de Blangoua: principalment s’han reparat els terres. Era el que estava pitjor.  

Cefavihar : Està funcionant molt bé i han aconseguit tenir un títol oficial. Han emprès nous 
projectes: cria aviar, regadiu gota a gota, piscifactoria,... El director és molt dinàmic. 

Les assignatures que s’hi imparteixen actualment són:  

• Electricitat 

• Energia solar 

• Soldadura 

• Tecnologia 

• Fontaneria i lampisteria 

• Matemàtiques 

• Costura 

• Brodats 

• Teixir 

• Tint 

• Cuina 

• Agricultura 

• Ramaderia i piscicultura 

• Francès i Anglès 

• Economia i Gestió 

• Educació esportiva i ambiental 

• Cultura general(inclòs sanitària)

 

Ens fan arribar un llistat de demandes a considerar: 

• Ajudar-los a poder mantenir les escoles obertes, ja que estan lluny encara de poder ser 
autosuficients.  
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• Reparar bombes d’aigua i posar-ne de noves pels nous assentaments de refugiats i 
desplaçats pel conflicte, especialment a la zona de Makary. 

• Material escolar. 

• Refer la instal·lació elèctrica de la missió de Blangoua . 

• Màquines de cosir per les noies del Cefavihar. 

 

3/  Exposició i aprovació si s’escau de l’estat de comptes de 2020 

L’Helena Gironès ens presenta l’estat de comptes i resol els dubtes que sorgeixen. A tall de 
resum, remarcar que és força semblant a anys anteriors. Es va haver d’endarrerir la 
transferència de diners a CODASC per problemes amb la Caixa, però actualment hi ha una 
empleada de l’oficina que es cuida de les ONG’s i això ha suposat un canvi en positiu i ara els 
tractes amb la Caixa són molt més fluids.  

Remarcar que en principi podrem fer l’aportació del curs següent, però no ens quedarà gaire 
romanent pel curs següent. S’ha notat la falta d’alguns ingressos a conseqüència d’activitats 
que no s’han pogut fer per la COVID. 
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Un cop exposats, se sotmeten a votació i queden APROVATS ELS COMPTES DE 2020 PER 
UNANIMITAT. 

 

4/  Projecte d’Apadrinament : FES-TE AMIC/AMIGA DE LES ESCOLES DE L’EXTREM 
NORD DEL CAMERUN 

La Viky Herrero i l’Eva Capdevila, com a responsables del projecte, ens expliquen que el 
projecte té un doble objectiu: sensibilitzar i poder aconseguir més recursos, ja que les escoles 
encara estan lluny de poder-se autofinançar.  

Ens presenten els tríptics que s’han fet per difondre el projecte (en català i en castellà ) i també 
el cartell. Han creat una adreça de correu electrònic específica per agermanament. 

El projecte de fet ja està en marxa i el grup Rotary Club ja ha fet els primers apadrinaments. La 
setmana passada ja ens van arribar les fitxes dels infants que poden ser apadrinats.  

Aquesta iniciativa representa un pas endavant en el compromís d’ajut i col·laboració amb els 
projectes de l’ONG més enllà del fet de ser soci o sòcia. Per tant, a banda de socis/es tindrem 
la categoria de padrins/padrines, que poden ser o no socis/es de l’entitat. 

Partim de la llarga experiència de l’Institut Pontifici de Missions a l’Estranger (PIME), que fa 
molts anys que desenvolupa el projecte de suport a distància i que actualment coordina 
l’apadrinament de l’escolarització d’uns 1200 infants i joves a diferents països empobrits. 

Els missioners referents, en el nostre cas en Fabio Mussi de CODASC, ens informaran de 
quins infants escolaritzats necessiten suport i ens facilitaran una base de dades d’aquells 
susceptibles de formar part del projecte. A mesura que anem rebent sol·licituds de 
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col·laboradors com a padrins/es que es comprometin a pagar una quota anual establerta, els 
anirem assignant un infant. 

L’aportació va destinada a contribuir a les despeses de funcionament de l’escola i en cap 
moment es fa distinció entre els infants que són apadrinats i els que no. 

Aquesta contribució s’utilitza per garantir als nens una educació escolar i preescolar 
adequades, una alimentació correcta, i l’atenció necessària per a un desenvolupament just i 
harmoniós, responent també a les necessitats més urgents de les comunitats. 

Els missioners referents garanteixen als padrins/es l'enviament periòdic d'informació sobre el 
beneficiari del suport, així com sobre l’estat dels projectes comunitaris. La mateixa informació 
que enviem als padrins referent als projectes comunitaris també l’enviarem als socis. 

Els primers beneficiaris del projecte són els infants de l’Escola primària de la Missió de 
Blangoua. 

El cost estimat anual de l’escolarització d’un nen/a és de 240 €. La quota anual dependrà de 
cadascú, podent ser de 60, 120 o 240 €, a pagar en una única vegada o dividida fins a un 
màxim de 4 quotes. Si la quota triada és menor a 240 € l’apadrinament serà compartit amb un 
altre padrí/na que nosaltres designarem, i tots rebran la informació de l’infant igualment. El 
compromís mínim que es demana és de tres anys per poder garantir la continuïtat de 
l’escolarització de l’infant. També es pot fer un apadrinament grupal entre diverses persones 
per aportar conjuntament els 240 €. 

En cas que l’infant deixi d’estar a l’escola, informarem al padrí/padrina i se’ls farà una nova 
proposta d’apadrinament. 

 

5/  Presentació de la nova pàgina web de l’ONG : en Carlos Val Mas ens ensenya la nova 
web, que encara està en procés de creació. Tots els socis presents coincideixen en felicitar al 
Carlos per la gran qualitat de la nova web, amb una visió molt fresca i clara, fàcil de navegar-hi, 
molt entenedora,... 

Surten idees de com millorar-la, informació a afegir-hi,... Recordem que de fet la web és una 
eina sempre viva en constant canvi i que sobretot ens ha de ser útil, pel que convidem a tots 
els socis i sòcies a comunicar-nos tot allò que hi trobin a faltar, suggeriments,...  

 

6/  Torn obert de paraula  

En Jesús Gómez ens demana si a les escoles es fa formació sanitària, i que si és el cas, li 
agradaria rebre més informació sobre això per poder-la fer arribar als seus associats perquè es 
puguin sentir més identificats amb l’ONG. En Miquel Àngel explica que sí existeix aquesta 
formació en el seu pla educatiu. En Jesús aprofita per felicitar pel plantejament de 
l’apadrinament de que els infants no sàpiguen quin d’ells està apadrinat i quin no, per no fer 
diferències. La Viky li explica que de fet és un plantejament que ja fan des de PIME i que ens 
hem fet nostre. 

En Jordi Burset ens explica que la seva filla, que treballa a l’Hospital Vall d’Hebron, està 
intentant aconseguir ecògrafs ja que en Fabio al darrer viatge va expressar la necessitat que en 
tenien. En Jesús Gómez diu que també indagarà si ells en podrien aconseguir.  
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També en Jordi ens explica que en el darrer viatge va tenir la idea de poder “apadrinar” un 
professional de la presó de Yagoua, i té un projecte redactat que ens farà arribar. 

Es resolen diversos dubtes que sorgeixen sobre l’apadrinament, la web,... 

Per acabar, en Miquel Àngel ens recorda que l’ONG és cosa de tots i totes, no només de la 
Junta, i anima a que tots els socis que puguin pensin en com poden col·laborar. Hi ha feina per 
tots, i l’ONG som tots! 

 

L’assemblea es dona per tancada a les 20:30h del mateix 16 d’abril de 2021 via telemàtica. 

 

 

 

 

Mercè Palomera Barbany, secretària, amb l’aprovació de tota la Junta. 
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